
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Anders Hansen, Claus Brønd Møgelvang 
Forældrevalgte skole: Mette Platz, Niels Arentzen, Robert Boye Andersen, Pernille Clemmensen 

Poulsen (fmd.)  og Lars Vinther Pedersen (næstfmd.) 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Marianne Wilson 
Elevrep. Simon og Hannah 
Gæster Ingen 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
11.02.2021 kl. 17-19 (skype) 

Fraværende/afbud: 
 
Mødet afholdes virtuel. Lars udsender skypelink til den fælles del. 
Punkt 4 skubbes til sidst på mødet. Der udsendes yderligere 3 skypelinks. Vi aftaler på mødet, om 
vi afslutter fælles eller ej. 
 

1. 
17:00 

Informationer 
I nødpasningen har vi haft ca. 20% børn i 0.-4. kl. samt 5-9% ”sårbare” i 5.-9. kl. Gruppen af 
sårbare i 5.-9. kl. som vi tager i skole vokser pt. Vi tager typisk børnene ind 1-2 dage om ugen og 
så følger de fjernundervisningen herfra. 
Årets prøver er ændret således, at 8. kl. ikke skal til prøve i valgfag (H/D, Bil, Mad) og 9. kl. kun 
skal til skriftlig prøve i Dan/Mat og mundtlig i Dan/Eng. 
Renovering tag fællesrum er afsluttet. 
Lamper bliver pt. skiftet i mange rum på skolen til mere lysstærke og energibesparende LED. 
Stier Rosmus-Tirstrup. Der frigives snart statslige midler som kommunerne kan søge. Syddjurs 
vil lægge billet ind på disse, og hvis vi er kvikke med vores ønsker, så kan vi forsøge at komme 
først ift. de kommunale projekter. Fra Rosmus (Balle) til Tirstrup kunne der være to muligheder. A. 
Langs Lunbakkevej og B. langs Fiskegårdvej, Stokbæk vej, Fuglslev Bygade og Fuglslevvej (evt. 
via sti i plantagen det sidste stykke) til Tirstrup. B er 0,5 km længere men nok mere ”spændende”, 
med afstand til tung trafik og med mulighed for at koble Fuglslev (og til dels også 
Hyllested/Øksenmølle/Gravlev etc.) på. 
Bestyrelsen drøftede de forskellige muligheder – stor enighed om at udbyggede stier vil give et 
trafikalt og rekreativt løft til området. 
Mobilitets- og trafiksikkerhedsplan. I løbet af den kommende tid bliver det muligt at indberette 
ønsker til Syddjurs Kommune. 
Der bliver indsendt forslag fra skolen. Alle i bestyrelsen opfordres ligeledes til at indsende forslag. 
Drøftelse af konsekvenser ved opsættelse at lyskurv i Tirstrup i forhol til at gøre overgange sikre 
for de yngste trafikanter. 

2. 
17:15 

Corona status 
Drøftelse. 
Generelt meget glade børn i skole igen 
Der tjekkes løbende op på elever i de største klasser 
Læringsudbyttet har været ok – men alle savner den fysiske kontakt. 
Nogle har det svært socialt 
Der har været tilfælde af uploadede opgaver på Min Uddannelse der er forsvundet- der tjekkes op 
på det 
I børnehuset har der været udfordringer med det udsendte materiel - f.eks. sprit- samt justeringer 
af bl.a. toiletforhold 
Robert undersøger alternativer til håndsprit i Børnehuset 
Ros til personalet der formår at holde gejsten oppe i lange og kolde udendørs dage 
Måske er der behov for større lager af vintertøj - Robert kontakter genbrugsbutikker 
Køletasker skal skaffes 
Der er behov for en kraftigere ovn i tipien. Niels kigger forbi  

 



 

 

3. 
17:25 

Budget 
Skolens budget ser efter tilgang fra Lilleskolen godt ud. Vi forventer elevtal næste skoleår på 375 
(som i dette år). Der vil blive en nedgang i de ekstra midler vi får til støttekrævende børn fra andre 
kommuner. Det betyder 1-2 pædagoger færre, men da vi dels har tidsbegrænsede ansatte og har 
pædagoger på barsel, så får det ikke konsekvenser for de fastansatte. 
Lars redegjorde for situationen til sommer og de muligheder der er for næste skoleår 
Børnehusets budget ser også fornuftigt ud med et samlet børnetal, der ligner 2020. Tilmed har vi 
pt. besøg af flere mulige nye forældre. Afhængig af de ekstra midler fra finansloven (på vej mod 
minimumsnormeringer) så skal vi ansætte yderligere personale. 

4. 
17:45 
TEMA 

Tema- og gruppedrøftelser 
Pba. drøftelserne på sidste møde, hvor vi ønskede at skabe øget ejerskab hos forældrene, 
nedsatte vi en række arbejdsgrupper. 
Arbejdsgrupper: 
Forældreinddragelse (på tværs af skole og børnehus): 
Lars VP, Pernille, Robert, Anders, Jesper, Birthe 
Sundhed i Skolen 
Mette, Mathilde, Niels, Ole 
Udeliv/natur 
Klaus, Lars R, Marianne 
 
Vi skal have kvalificeret de udvalgte emner. I den forbindelse skal grupperne drøfte muligheden for 
at inddrage forældrene i de videre drøftelser. 
Vi aftalte sidst, at der i januar kunne udsendes en ”appetitvækker” til forældrene. Det er pt. ikke 
gjort pga. Corona situationen. 
Grupperne laver en kort skriftlig tilbagemelding. 
 
På mødet blev det aftalt, at de enkelte grupper selv aftaler det videre forløb. Generelt var der 
stemning for at mødes fysisk, når der bliver mulighed for det. 

 

5. 
17:40 

Kalender og indhold kommende møder 
Torsdag 11/3 kl. 19-21 
Torsdag 15/4 kl. 19-21 
Torsdag 20/5 kl. 19-21 
Torsdag 17/6 kl. 19-21 
Indhold kommende møder: 
Temadrøftelser af vores udvalgte fokuspunkter, trivselsarrangement. 

6. 
17:40 

Evt. 

 


